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Consell de Barri La Clota 
  

Data:  7 de novembre de 2024 a les 19:00 hores.  

Lloc:  Torre Jussana – Avinguda Vidal i Barraquer, 30 
 

  

Assistents:   
-Taula:   
Sergi Perea   Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó.   
Rodrigo Reyero   Conseller de barri de La Clota  
Lluís Rabell  Regidor del districte d’Horta – Guinardó  

 

-Grups polítics representats:   
    
Rodrigo Reyero  PSC     
Arnau Vives               JxCat 
Anna M. Gómez BCN-Comú 
Xavier Simó               ERC 
Susana Clerici            PP 
 
-Entitats representades:   
  
    Associació de Veïns de La Clota 
     
-Veïnes i veïns assistents:   

       35 

Ordre del dia:  
 

1. Informació del procés de pressupostos participatius  

2. Informació d’obres i projectes del Barri  

3. Torn obert de precs i preguntes.  

 
  

 

Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords.  
  
El conseller de Barri, presenta els membres de la taula. Inicia la sessió donant pas als 
punts de l’ordre del dia. 
1. Informació del procés dels pressupostos participatius 
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El conseller de barri, Rodrigo, explica que ja ha començat la segona edició dels 
pressupostos participatius i fins al 29 de novembre està obert el termini per poder 
presentar propostes de projectes.  

 
Els pressupostos participatius van ser un pacte de ciutat, que després de la gran 
rebuda de la primera edició es va portar el consell de ciutat. On els ciutadans 
proposen i mitjançant el procés de l’embut surten pressupostos. Enguany hi ha 30 
milions d’euros d’inversió directa a la ciutat de Barcelona, per veure la magnitud a 
l’edició anterior si van presentar 1982 projectes dels quals van ser validats 
tècnicament, 823, d’aquest 204 van ser prioritzats es van fer 124 que van passar a 
votació i s’han executat 72 projectes. Exactament en el districte Horta - Guinardó, 
hi ha un pressupost de 3.000.000 euros.  

 
Tipologies de projectes que es poden presentar:  

- Millora de l’espai públic, amb llindar econòmic mínim de 100.000 euros  
- Millora d’equipaments municipals, amb un llindar econòmic mínim de 50.000 

euros  
- Adquisició i rehabilitació d’edificis per l’ús municipal, amb un llindar econòmic 

mínim de 50.000 euros. 
 

Hi ha diferents maneres de participar com a ciutadans.  
 

1. Participa de les sessions de debat, es realitzen diferents sessions 
deliberatives on debatre amb altres veïns i veïnes quins projectes d’inversió 
poden millorar la vida del barri.  

2. Presenta un projecte, a través del Decidim.barcelona es poden presentar 
propostes de projectes d’inversió.  

3. Prioritzar el projectes, de les propostes presentades 250 seran seleccionades 
per la proposta final, 25 per districte. Les 23 amb més suport més 2 de 
l’Assemblea d’infants. 

4. Votació, es pot votar a partir dels 14 anys, i es poden votar projectes del teu 
districte i d’un altre districte.  

 
Al districte d’Horta-Guinardó, si van poder realitzar diferents projectes, es poden 
veure  a la memòria pública penjada al web:  

- Rehabilitem el Parc del Guinardó. 
- Carril bici de la Ronda del Guinardó  
- Remodelació del Casal de la Font d’en Fargues 
- Millorem el pati de l’Escola de les aigües 
- Rehabilitació del poliesportiu de les Coves d’en Cimany  
- Remodelació de l’enllumenat del Carrer Sorolla 

 
No es poden presentar qualsevol tipologia de projectes, n’hi ha que no són objectes 
de pressupostos participatius per exemple aquells projectes que són programes 
formatius, campanyes de sensibilització, compra de vehicles, línia subvencions,  
contractació de personal, esdeveniments culturals o esportius, millores en la xarxa 
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de transport públic o creació de serveis d’aquests àmbits determinats. Han de ser 
projectes que beneficien al conjunt de la ciutadania.  

 

Llindars econòmics en el districte en funció de la categoria és d’1.500.000 euros. És 
la meitat dels pressuposts que s’ha adjudicat al districte. Depèn de les tipologies hi 
ha un límit, en la millora de l’espai públic, són 100.000 euros i les altres dues 
tipologies el mínim són 50.000 euros.  

 

Les propostes només es poden presentar per la plataforma Decidim. Es donarà 
suport a tothom que ho necessiti i es comenta la presència al dia següent d’una 
oficina de suport al Casal de Barri de Can Travi. Els projectes han de tenir un títol i 
presentació de la proposta, a qui va dirigit, la ubicació i altres dades opcionals 
(fotografies). Es pot fer seguiment des del moment en què es penja al web. S’han 
de prioritzar 25 propostes per districte.   

 
Hi haurà diferents punts mòbils al districte per poder fer conèixer a la ciutadania el   
suport dels pressupostos. I sessions de debat.  

 
  Calendari del procés:  

  

       Fase 0: Informació de l’inici del procés (25 setembre) 
       Fase 1: Debats i presentació de propostes (7 d’octubre fins al 29 de novembre) 
       Fase 2: Valoració tècnica de les propostes (desembre 24 – gener 25) 
       Fase 3: Suports o priorització de les propostes (14 – 21 febrer 25) 
       Fase 4: Concreció de les propostes (22 de febrer – 5 d’abril del 2025) 
       Fase 5: Votació final de les propostes (6 – 11 d’abril del 25) 

          Fase 6: Avaluació i seguiment de l’execució dels projectes (12 d’abril del 2025) 
 

El senyor Lluís Rabell, esmenta que els infants menors de 14 anys, edat mínima per 
la votació al Decidim, podran fer propostes igualment a les escoles i que hi haurà 
dos projectes fets per infants a la votació final.  

 
 
2. Informació d’obres i projectes al barri   

  
El Regidor del Districte, Lluís Rabell, explica les actualitzacions dels principals 
projectes i actuacions del barri: 

  
a. Substitució funcional del mur de maçoneria situat al carrer Lisboa 122: 

És una remodelació completa on la proposta projectada garantia l’estabilitat 
del talús de terres en l’àmbit de projecte on existeix un desnivell màxim de 6,5 
metres que se salva amb un mur de maçoneria d’uns 40 metres de longitud. 
L’obra està licitada, en procés d’avaluació d’ofertes. Està previst pel primer 
trimestre de l’any 2025 durada aproximada de 4 mesos, té un pressupost 
estimat d’execució 434.000 euros.  

b. Projecte de reparació de patologies constructives de l’edifici del Pavelló 
de la República: Aquesta construcció, de caràcter provisional, data de l’any 
1995, reproducció de la que es va exhibir a l’Exposició Internacional de París 
del 1937. S’ha de fer una reforma completa, en diferents àmbits, primer 
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rehabilitant l’edifici principal (façanes, actuacions sobre la coberta, 
revestiments interiors, retirada d’amiant...) i actuacions en l’àmbit exterior, per 
tal de reparar les patologies detectades i recuperar la seva imatge original. Es 
preveu que els treballs de redacció de l’actualització del projecte executiu es 
puguin iniciar al març del 2025, ja que està pendent d’actualitzacions i 
revisions. El pressupost estimat 1.350.000 euros, seguint els preus previstos a 
2022 i a espera de les actualitzacions. L’execució es farà el primer semestre 
del 2026 dates per determinar. Al gener de 2025 es renovarà el conveni que hi 
havia amb la Universitat de Barcelona.  

c. Obres d’urbanització de l’àmbit de la MPGM del sector La Clota 
Reordenació: El projecte dona continuïtat a la urbanització de la primera fase, 
de la mateixa manera que es va fer en aquell àmbit, s’ha dissenyat la 
urbanització com un tot, integrant el viari en els espais verds per tal 
d’aconseguir un entorn el més agradable i divers possible.  
• La primera fase (Jorge Manrique – Av. Cardenal Vidal i Barraquer – Av. 

Estatut de Catalunya. Aquesta fase serà realitzada entre l’octubre ’24 i el 
setembre ’26.  

• La segona fase (Zona central entre els carrer d’en Marcel·lí  i Camí de Sant 
Genís a Horta. Aquesta fase serà realitzada entre el gener ’25 i l’octubre 
’25. 

• La tercera fase (Av. de l’Estatut de Catalunya entre la plaça de l’Estatut – 
carrer Lisboa). La intervenció en aquest àmbit resta pendent de definir, 
perquè està encara en estudi per part d’Endesa pel que fa a l’afectació a la 
línia de MT i a la subestació elèctrica. 

• L’execució es farà per la Junta de Compensació. 
 

d. Estudis previs al planejament de l’àrea de Conservació del barri de La 
Clota: Atès a la complexitat urbana de l’àrea de conservació del barri de La 
Clota, és necessari la realització d’un estudi previ que tingui en compte tots els 
condicionants urbans, topogràfics, de gestió i d’ordenació de sostre. S’ha 
iniciat la redacció d’un document d’estudi urbà i arquitectònic que tingui en 
compte el paisatge i la realitat urbana de l’àrea definida (octubre ’24 – març 
’25).  Per tal de procedir a l’anàlisi i diagnosi del planejament urbanístic vigent, 
s’ha acordat la suspensió potestativa de llicències fins al març del 2025.    

e. Parc Central de La Clota: Es troba en redacció dos estudis estratègics: un 
primer estudi per poder fer una valoració dels valors paisatgístics i dels 
elements que poden tenir un valor patrimonial perquè s’hi pugui fer una 
remodelació i potenciar-los. I l’altre estudi sobre la gestió i potencial 
aprofitament dels recursos de l’entorn, per tal de complir amb els objectius de 
sostenibilitat i gestió de l’aigua en el mateix àmbit, i explorar-ne quins usos es 
poden fer. Els dos estudis es presentaran amb una maqueta que esperen 
poder tenir a principis de l’any vinent.  

f. Millores en la gestió del Turisme: mesura de govern per a la gestió 
turística 2024 – 2027: Des de la casa gran s’està intentant millora la gestió del 
turisme amb la ciutadania. En aquest cas en el districte d’Horta-Guinardó és el 
cas del Parc Güell. La setmana que ve hi haurà una reunió els districtes de 
Gràcia, Horta – Guinardó i el Parc Güell. Una de les millores és la 
incrementació del cost de l’entrada del Parc Güell de 10 euros a 18 euros i 
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s’estableix la venda anticipada. També augment de la taxa turística fins al seu 
límit legal (4 euros per persona i nit) farà recaptar anualment aproximadament 
115 milions d’euros, comptant amb aquests ingressos es vol establir polítiques   
de retorn social, com el pla clima de les escoles. Es tracta de canviar la 
percepció del turisme, són visitants de la ciutat, venen a congressos, a fires, a  
trobades internacionals..., són ciutadans temporals. El projecte Zona bus 4.0 
cerca limitar, endreçar i governar les parades i estacionaments d’autocars 
discrecionals turístics. Es preveu que augmenti de mitjana, es quadrupliquin 
els preus que paguen els autocars turístics per aparcar a la ciutat (de 20 euros 
a 80 euros). I aplicació del decret llei 7/2023 per extingir els 10.101 pisos 
turístics que hi ha la ciutat amb un objectiu de garantir que el màxim nombre 
de pisos es destinin a ús residencial. El novembre del 2028, ja no hi haurà 
HUT (Habitatges d’ús turístic) a la ciutat.   

g. Represa de la plantació d’arbrat a la ciutat: Es reprèn la plantació d’arbrat, 
garantint el reg permès per l’actual fase d’alerta per sequera. La previsió és 
poder plantar uns 7.500 arbres fins a la primavera de 2026 sempre que no hi 
hagi noves restriccions. A la primera fase es plantaran 2.000 arbres a la ciutat, 
dels quals 342 són al districte d’Horta-Guinardó, 15 a l’àrea d’influència de La 
Clota. 

h. Butlletí del districte d’Horta Guinardó: Amb l’objectiu de millorar la 
comunicació amb la ciutadania s’empren una campanya de difusió del butlletí 
del districte. Tots els equipaments del districte tindran cartells informatius on 
s’expliquen els passos per fer la subscripció. Enviament setmanal via correu 
electrònic, possibilitat d’escollir àmbit Districte o barri/s. Informació sobre 
òrgans del districte, actes, obres, activitats, festes, serveis i molt més. 

i. Web de comerç del Districte Horta-Guinardó: on estan tots els establiments 
del districte geolocalitzats en un mapa juntament amb una fitxa d’informació 
sobre horaris, contacte... A més, es publiquen totes les notícies relacionades 
amb campanyes comercials, recursos i serveis al comerç de proximitat com 
formació, digitalització, contractació de personal, traspàs del negoci o ajuts i 
subvencions.  

j. Altres demandes del darrer consell de barri i/o comissió de seguiment:  
• El bus de barri 112: Han mantingut una reunió amb TMB on s’ha pogut 

parlar de la situació, però que no veia aquest recorregut pel carrer Alarcón 
per diferents motius, com ara, l’amplada del carrer, dificultats en la 
col·locació d’una nova parada, alteracions en les freqüències. La resposta 
del Govern del Districte va ser que no estaven d’acord amb els arguments 
tècnics que els hi van donar. Per tant, vindran al barri a poder fer una visita 
tècnica sobre carrer, segurament serà la setmana vinent.  

• Instal·lació de més papereres al barri a les següents ubicacions, 
proposta de posar una a la cruïlla del carrer Camí Sant Genís – carrer 
Alarcón; carrer Alarcón direcció Lisboa i un altre carrer Lisboa – carrer 
Marquès de Castellbell. Es poden posar les que vulgui el veïnat, però el 
risc de posar moltes és que es facin servir com a contenidors i llavors no 
es recicla.  

• Millora de la mobilitat a l’àmbit de la Plaça de l’Estatut: Es va comentar 
amb GU sobre la col·locació d’un carril d’entrada, segons ells ja havien 
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ordenat una senyalització horitzontal a la Plaça de l’Estatut que evitaven 
aquestes ambigüitats. Amb la nova reurbanització en tot aquell àmbit, la 
circulació actual del carrer Joan d’Àvila serà invers a l’actual i no es podrà 
accedir des d’allà a la plaça de l’Estatut. Quedarà resolt el problema amb la 
reurbanització. 

• Instal·lació de més bancs a l’Av. Martí Codolar: Ja existeixen grups de 8 
bancs, els proposen posar-ne tres més a diferents cruïlles.  

• Millores pendents en la urbanització del Passatge Feliu: Hi ha diferents 
tubs que surten de terra i que cada vegada estan més degradats. És 
totalment cert però restem a l’espera que Telefònica acabi una tasca abans 
d’enfonsar-ho a terra,  

• Despreniments i inestabilitat del talús situat al Camí de Sant Genís a 
Horta, 54 (accés Torre Jussana): Han procedit a la retirada de les runes i 
els tècnics han intervingut i han decidit que no era necessari fer un sistema 
de contenció sinó fer una neteja.  

Aclariment:  
  

Intervenció Resposta 
Veïna,  
El perill és l’actual perquè han de 
creuar amb tots els que venen de Riera 
Marcel·lí amb els de la rotonda que 
volen anar al carrer Lisboa – Carrer 
Marques de Castellbell.   
 
Ramon González,  
Hi ha molts cotxes que van en contra 
direcció per entrar al pàrquing. Hi 
hauria d’haver policia posant multes.   
 

Regidor:  
Anirem, amb els veïns i amb la 
comissió tècnica de mobilitat perquè 
ho vegin sobre el terreny.   

 
 
3. Torn obert de paraules  
  

En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 
disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció.  

 

Intervenció  Resposta  
Maria Teresa, veïna  
▪ No venen els divendres a recollir 

els trastos vells. Durant tres 
setmanes seguides s’ha trucat 
perquè vinguin a recollir-los. 

Regidor:  
▪ Prenen nota i parlaran amb 

l’empresa Valoriza per veure quina 
és la freqüència o el recorregut que 
tenen.  
 

Lilian Cabrera, veïna C. Alarcón 32  Regidor:  
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▪ Demana si us plau que es mogui 
una mica la Festa Major del carrer, 
ja que obstaculitza el gual.   

▪ Parlaran amb l’associació de veïns 
per poder evitar inconvenients.  

Ramon Gonzalez, veí 
▪ Hi ha abocaments en el pàrquing 

de l’avinguda de l’Estatut, no passa 
cap persona a recollir-ho.  

 

Aleix, veí de l’avinguda Marquès de 
Castellbell, 

• Hi ha una quantitat immensa de 
residus en descomposició, al costat 
del pàrquing del carrer Lisboa, amb 
tot el que comporta, de plagues i 
males olors. També ha hagut 3 
incendi, després del primer  van 
venir a netejar-ho, però els altres 2 
incendis només a apagar-los, no 
han netejat. S’ha  demanat per 
diversos mitjans que vinguin a 
netejar-ho més vegades que un cop 
al mes (a finals), se’ls ha denegat.  
Se’ls va dir que no podien passar 
perquè s’havia d’utilitzar una grua i 
tallar l’accés al pàrquing i crea una 
dificultat logística que ho fa 
impossible, en canvi han observat 
que les darreres vegades han 
volgut a netejar sense grua. S’ha 
arribat a una situació bastant límit, 
hem utilitzat totes les vies i la 
resposta ha estat que no poden 
netejar-ho més vegades i que la 
situació és complicada perquè hi 
viu una persona amb problemes. 
Ho sabem i no volem criminalitzar-
la. Només demanem que passin el 
serveis de neteja més sovint, un 
cop per setmana fins que aquesta 
situació estigui sota control.  

 
 

Conseller tècnic:  
• Demana disculpes per la situació.  

Aquesta neteja no s’encarrega 
l’empresa dels carrers, com és un 
talús s’encarrega l’equip de neteja 
vertical i està programada una 
neteja al mes. Han sol·licitat una 
neteja urgent (setmana vinent).   

 Roser Puig, Veïna, 
▪ S’han de buscar solucions per fer 

zones d’estades pels veïns i que no 
només es creien zones de 
pàrquing. 

▪ Passos de vianants amb poca 
visibilitat, tant de cotxes com d’ 

Regidor:  
• Quan les zones són temporals es 

creen zones nefastes. Ells faran un 
estudi per veure si poden arranjar 
aquesta situació, però és difícil pel 
fet de qui hi viu una persona amb 
problemes de salut mental. Es 
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Es dona per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:15 hores.  

    
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=1xeGnhcWmyo  

il·luminació.  
▪ Maneres d’incentivar entrades més 

reduïdes per a la gent que viu a la 
ciutat.  Parc Güell...  

mobilitzen diferents serveis, tan de 
neteja com de serveis socials, es fa 
un seguiment  i monitoritzats per 
GU i Mossos.    

• Hi ha maneres per poder entrar 
gratuïtament, el Gaudí Més.  

Àngels,  AV,  
▪ Demana que l’empresa que faci els 

estudis previs de l’àrea de 
conservació tinguin en compte l’AV.  

Conseller tècnic:  
• Quan tinguem la maqueta farem  

una reunió amb l’AV (a primers 
d’any) 

 
Mateu Tauler, veí de l’Avinguda de 
l’Estatut,  
• Com quedarà el carrer Jorge 

Manrique entre  l’Avinguda  
Cardenal Vidal i Barraquer i 
l’Avinguda de l’Estatut. Ja que és 
un tram de carrer perillós per la 
seva visibilitat quan baixen els 
cotxes i arriben al pas de vianants.  

Regidor:  
• S’ho miraran i li demanen el 

contacte per poder donar-li una 
resposta concreta.  

https://www.youtube.com/watch?v=1xeGnhcWmyo

